

**الاسم :** ربا ابراهيم اسماعيل .

**الديانة :** مسلمة .

**الجنسية :** عربية .

**المواليد :** 1967/7/29 .

**الحالة الاجتماعية :** متزوجة .

**البريد الالكتروني:** [raya-ibraheem@yahoo.com](mailto:raya-ibraheem@yahoo.com)

**الوظيفة :** تدريسية في كلية التربية للبنات / جامعة بغداد قسم العلوم التربوية والنفسية .

**المؤهل العلمي:** ماجستير اداب (علم نفس) الجامعة المستنصرية / بغداد / 2001 .

بكالوريوس اداب / علم النفس / الجامعة المستنصرية / 1990 .

**الخبرات الوظيفية :**

- مدرس في كلية التربية للبنات قسم العلوم التربوية والنفسية (2006-2016)

**التدريس في الأقسام التالية :-**

1- قسم العلوم التربوية والنفسية .

2- الجغرافية .

3- التاريخ .

4- علوم القرآن .

5- الاقتصاد المنزلي .

6- الخدمة الاجتماعية .

7- الحاسبات .

8- اللغة الانكليزية .

9- اللغة العربية .

## للمواد الاكاديمية التالية:

- ١- علم النفس العام.
- ٢- علم نفس النمو.
- ٣- علم النفس التربوي.
- ٤- الارشاد التربوي والصحة النفسية.
- ٥- الاشراف على بحوث البكالوريوس (بحوث التخرج) في كلية التربية للبنات/جامعة بغداد.
- القاء محاضرات في معهد المعلمات (١٩٩٣-١٩٩٥).
- مساعد باحث للدكتور باسم فياض الشمري في كلية الاداب في الجامعة المستنصرية.
- شهادة مشاركة في دورة تدريبية لاستخدام الحاسوب باشراف المركز الاوربي الثقافي للتطوير الاداري بدرجة جيد جدا (٢٠٠٦).
- دورة تدريبية في طرائق التدريس/الجامعة المستنصرية/التعليم المستمر.
- شهادة الكفاءة في اللغة الانكليزية / كلية التربية للبنات/جامعة بغداد.
- شهادة دورة تدريبية في تعلم الكمبيوتر لطلبة الدراسات العليا ١٩٩٨.
- شهادات تقديرية في كلية التربية للبنات في جامعة بغداد (٢٠١٠-٢٠١٢).
- شهادة تقديرية من وزير التعليم العالي (٢٠١٠).
- شهادة تقديرية من مركز بحوث المرأة (٢٠١٠).
- شهادة تقديرية من عمادة كلية التربية للبنات في جامعة بغداد (٢٠١٠).
- كتب شكر للمشاركة في اقامة معارض سنوية ضمن نشاطات كلية التربية للبنات في جامعة بغداد.
- شهادة مشاركة وشكر للمشاركة في أنشطة الارشاد لخدمة طالبات كلية التربية للبنات في جامعة بغداد.
- استشارات علمية ونفسية واجتماعية خدمة للمجتمع المدني.
- استشارات علمية ونفسية واجتماعية ضمن مجال التعليم العالي.
- تقديم استشارات علمية ونفسية واجتماعية للجهد الاعلامي في المجتمع العراقي.
- المشاركة في المؤتمرات والندوات الدولية السنوية وغير السنوية وضمن كلية التربية للبنات في جامعة بغداد.
- نشر بحوث نفسية تربوية واجتماعية في المجالات العلمية المحكمة والتخصصية العراقية.

## CV

**Name:** Raya Ibrahim Ismael

**Religion:** Muslim

**Marital State:** Married

**Date of Birth:** 29-7-1967

**Job:** Instructor at The Department of Educational and Psychological Sciences \ College of Education for Women \ University of Baghdad.

### **Certifications:**

1. M.A. Psychology \ University of al-Mustansiriya \ Department of Educational and Psychological Sciences (2001).
2. BA in Psychology University of al-Mustansiriya \ Department of Educational and Psychological Sciences (1990).

### **Experiences**

1. Teacher at All the departments of College of Education for Women.
2. Teaching many disciplines:
  - General Psychology
  - Developmental Psychology
  - Educational Psychology
  - Educational Consulting and Psychological Health
  - Supervisor for researches of graduations.
3. Teacher at Institution of Primary Teachers(1993-1995)
4. Co-assistant for Prof. JassemFaiadhAlshmary
5. Teacher at University of al-Mustansiriya \ Department of Educational and Psychological Sciences (2003-2004).

6. Participating in computer training course at Educational European Center for Administrating Development (2006).
7. .Participating in training course in methods of teaching from University of al-Mustansiriya (2003).
8. Passing English Proficiency test from College of Education for Women \University of Baghdad (1998).
9. Computer training course (1998).
10. Award certificate From College of Education for Women \University of Baghdad (2010-2011).
11. Award certificate from the minister of higher education (2010).
12. Award certificate from center of research for women (2010).
13. Award certificate from the dean of the College of Education for Women \University of Baghdad (2010).
14. Numbers Acknowledgments from College of Education for Women \University of Baghdad for participating in college activities.
15. Participating in consulting the students at the college.
16. Scientific, psychological and social Consults as a community services.
17. Scientific, psychological and social consults as an activity at the ministry of higher education and scientific research.
18. Participating in international and local conferences.
19. Publishing numbers of researches at different local and international journals.